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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 4. juni 2020 stillet følgende spørgsmål 

nr. 3 til L 196 til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V). 

Spørgsmål nr. 3: 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 2. juni 2020 fra Landsforeningen Au-

tisme, jf. L 196 - bilag 5.” 

Svar: 

Der henvises til svar på SOU L 196 – spm. 1. Som det fremgår lytter vi selvfølgelig til 

bekymringerne, som kommer fra bl.a. Landsforeningen Autisme og taler ind i en alle-

rede kendt og større diskussion om afspecialisering på det specialiserede socialom-

råde. Det er en problematik, som jeg og regeringen er meget optaget af.  

Som det også fremgår er det ikke let at opgøre den samlede økonomisk virkning for en 

kommune ved fx at give en borger et socialt tilbud, som indebærer, at borgeren flytter 

ud af kommunen. Der er brug for et mere omfattende analysearbejde for at kunne sige 

noget nærmere om problemets omfang, men foreløbige beregninger tyder på, at det 

eksisterer både før og efter reformen.  

I regeringens arbejde med evalueringen af det specialiserede socialområde, vil vi der-

for afdække problemets omfang med henblik på at finde en samlet løsning. Hvis der er 

et problem, vil vi løse det.  

 

Med venlig hilsen 
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